
Referat møte rådgivende utvalg 25.10.2021 

Veksthuset, Røros 

 

Velkommen ved styreleder Christian Elgaaen 

• Om styret og deres prioriteringer. Fokus i 2021 har vært innfallsporter og 50-årsjubileet. 

 

Orienteringer fra nasjonalparkforvalterne 

• Besøksstrategi. Godkjent i 2021. Ligger tilgjengelig på styrets nettside. Kartlagt naturverdier, 

reiseliv, brukerinteresser og besøkende. Hvilken retning skal Femundsmarka ta? De indre 

områdene skal ikke tilrettelegges, men vi skal forvalte de besøkende som allerede kommer. 

Ikke noe mål om flere besøkende. Hovedmål: Ivareta villmarkskarakteren for området.  

 

• Innfallsporter. To hovedinnfallsporter: Elgå sør og Synnervika i nord. Begge ble ferdig og 

åpnet i år. Gjenstår noe mindre arbeid i Synnervika. Flere andre mindre infopunkt trenger 

oppgradering og fornying. 

 

• Nye nettsider og sosiale media. Har satt i gang mye informasjonstiltak 

Nye nettsider for besøkende: www.femundsmarka.no og www.gutulia.no Nettsidene er mye 

besøkt og en av de mest besøkte sidene er siden om ferdselsregler. Ny nettside for 

nasjonalparkstyret: https://www.nasjonalparkstyre.no/Femundsmarka/ Dette er en side 

rettet mot forvaltningen av området. Inneholder info om søknader, møtedokumenter for 

styret osv. 

Vi er på Facebook og Instagram. Ca. 4-5000 følgere. Hensikten er å spre informasjon, ikke 

markedsføre. Deler informasjon om arter, natur, tilrettelegging o.l. 

 

• Nye brosjyrer. Femundsmarka og Gutulia har fått hver sin nye brosjyre for besøkende. 

Inneholder informasjon om blant annet verneverdier, opplevelser, ferdselsregler, historie og 

reindrift. Finnes på fire språk: norsk, engelsk, tysk og sør-samisk. 

 

• Natursti i Heggrøsta. Det har blitt etablert en kort natursti med fire poster langs DNT-stien 

ved Heggrøsta. Heggrøsta ligger mellom Røsanden og Røvollen. Et tidligere slåtteområde 

med mye interessant historie og rik vegetasjon. 

 

• Retningslinjer for bruk av drone. Droner er et godt verktøy, men også en økende trend hos 

de besøkende. Nasjonalparkstyret har utarbeidet nye retningslinjer for bruk av droner i 

verneområdene. Retningslinjene ligger på nettsiden til styret. I hovedtrekk er det ved søknad 

åpnet opp for nytteformål (forvaltning, oppsyn, forskning og reindrift o.l). Enkeltbedrifter og 

privatpersoner gis ikke tillatelse. 

 

• Organisert ferdsel. Det har blitt laget en oversikt over omfanget av organisert ferdsel. Det vil 

bli ført statistikk på dette framover for å følge utviklingen. I perioden 2018-2022 er det i snitt 

125 deltakere pr. år knyttet til organisert ferdsel i verneområdene. Turistforeninger og skoler 

blir ikke fanget opp, men er uansett en beskjeden andel. 

http://www.femundsmarka.no/
http://www.gutulia.no/
https://www.nasjonalparkstyre.no/Femundsmarka/


 

• Historisk vandrerute. Åpnet i juni 2021. Samarbeid mellom Riksantikvaren, DNT, 

Nasjonalparkstyret og Røros museums- og historielag. Ruta går mellom Røros og Langen, via 

Langtjønna landskapsvernområde. Ruta er ca. 50 km og kan deles opp i tre etapper. Ligger 

ute på nettsiden til Femundsmarka nasjonalpark og UT.no. Det er satt opp ca. 20 vippeskilt 

med informasjon. 

 

• Supplerende vern 

Forslag om ny utvidelse av Femundsmarka nasjonalpark i nord fra Storviglen-Viglpiken-

Johaugahøgda. Et område på ca. 68. km2. Statsforvalteren er ansvarlig på oppdrag fra 

Miljødirektoratet. Nasjonalparkstyret blir orientert underveis. 

 

• Samarbeidsavtale med UT.no. Statsforvalteren i Innlandet og Ut.no har inngått en 

samarbeidsavtale. Avtalen er en pilot og gjelder nasjonalparker med areal i Innlandet. Det vil 

framover bli utviklet OBS-varsler (skredfare, bruer som er tatt av flom, sårbar periode for 

dyreliv/reindrift). Det er et behov for å synliggjøre og øke kunnskapen rundt ferdsel i 

nasjonalparker og øvrige verneområder i turplanleggingsfasen. Som turgåer bør du få vite når 

turen du planlegger går gjennom et verneområde, og hvilke spesielle hensyn og regler du bør 

ha kunnskap om når du går på tur i dette området. 

 

Oppsummering Workshop 

Utvalgene ble delt inn i 5 grupper for å diskutere 2 aktuelle spørsmål/problemstillinger: 

GRUPPE Hvilke saker mener dere det er viktig 
at nasjonalparkstyret prioriterer 
framover? 

Hva kan gjøres for å forhindre slitasje 
rundt leirplasser og skader på trær? 

A God kommunikasjon og informasjon 
til besøkende og andre brukere er 
viktig – også viktig å kommunisere 
hva som ikke er lov. 

Mulig å vurdere om det kan være 
aktuelt med et reelt bålforbud. 
Kommunikasjon vil være en nøkkel. 

B Prioritere kommunikasjon og 
informasjon. Naturveiledning – særlig 
rettet mot barn og unge. Samarbeide 
med andre grupper som NOF. 
Informere om for eksempel Carl von 
Linné og mer naturkunnskap. 

Informere enda tydligere. Utkjøring av 
ved til prioriterte leirplasser.  

C Løfte diskusjonen om 
allemannsrettet. Hva er det beste 
vernet. Overordna plan – hvordan 
skal Norge tenke – kan bli 
rekreasjonsområde for hele Europa/ 
Norden . 

Sterkere grad av kanalisering. Vurdere 
om noen områder må «ofres». Mer 
tilrettelegging av bålplasser og utedoer. 

D Mer praktisk kunnskap i befolkningen 
– kursing. Velkommen inn men også 
et tydelig rammeverk. Prioritere det 

Mangel på kunnskap og informasjon 
hos brukerne, viktig å tilføre mer 
kunnskap. Veiledning ute. 



som er viktigst. Vurdere ulike 
målgrupper. 

Tilrettelegging ved, do. På vei til å bli 
trendy å være sporløs. Hvordan spre 
kunnskap om dette til nye brukere. 
UT.no viktig. 

E Viktig å gi gode råd på forhånd. Finne 
formidling som treffer brukerne. 

Informasjon om hva er Femundsmarka. 
Hvorfor er det viktig å ta vare på det 
særegne for området.  

 

Andre innspill 

• Roald Evensen: Ønsker at nasjonalparkstyret skal ha økt fokus på moskusen. Moskus kom til 

Femundsmarka for 50 år siden, like etter området ble vernet som nasjonalpark. Det er 

Statsforvalteren i Trøndelag som har ansvaret. Det blir ikke gjennomført aktive tiltak for 

stammen på norsk siden. Svenskene har gjort en stor innsats over mange år, men hvor lenge 

varer dette? Siste oversikt var 7 dyr, dvs. at det er noen dyr som mangler/ikke er funnet. 

Moskusen blir nevnt i informasjonsmateriell, men fokuset har vært rettet mot andre arter i 

området. 

 

• Knut Wolden: Ønsker at nasjonalparkstyret skal sette mer fokus på geologien i området og 

hva som faktisk er spesielt med området. Rogenmorener er blant annet et fenomen som 

burde løftes enda mer fram. Nasjonalparkstyret har informasjon om geologi og landskap på 

nettsidene og i brosjyrene. I tillegg er det mye informasjon om geologi langs den Historiske 

vandreruta. 

Nasjonalparkstyret tar disse punktene med oss i det videre arbeidet med utforming av god og 

relevant informasjon fra området. 

Avslutning ved styreleder Christian Elgaaen 

• Det har frem til nå vært ett møte i året, men det har kommet innspill på at to møter i året vil 

gi bedre kontinuitet. Forslag er ett møte på våren og ett på høsten. Vi vil jobbe mer med 

formen for møtene og ønsker å styrke den «rådgivende» delen av møtene. Medlemmene 

oppfordres til å presentere hva de jobber med, samt å løfte sine 

problemstillinger/utfordringer. 

 

- Takk for et godt og konstruktivt møte! 

 

 

 

 

 

 

 



 

Medlemmer tilstede: 

Navn Representerer 

Christian Elgaaen Nasjonalparkstyret 

Erik Ydse Statens naturoppsyn 

John-Olof Halvarsson Besøkssenter nasjonalpark 

Ragnar Vik Stiftelsen INAF 

Camilla Knutsen Statsforvalteren i Trøndelag v/ 
reindriftsavdelingen 

Kathrine Kleiven 
Bjarne Granli 

Engerdal kommune 

Anne Hilde Rønes 
Astrid A. Haug 

Statskog 

Hanne Thingstadberget Innlandet fylkeskommune 

Mia Faldmo Destinasjon Femund-Engerdal 

Tove Martens Destinasjon Røros 

Hans Petter Kvikne AS Fæmund II 

Ole Opseth Engerdal fjellstyre 

Lise Havik 
Siri Storrøsten 

DNT Oslo og Omegn 

Knut Wolden Røros museum- og historielag 

Roald Evensen Naturvernforbundet i Rørosregionen 

Hans Iver Kojedal Røros kommune 

Jon Anders Mortensson Svahken sijte 

 


